
Svensk Energi vill stoppa råd om minskad elanvändning 

Både EU och den svenska energipolitiken poängterar att vi bör spara på och effektivisera vår 

elanvändning. Energimyndigheten föreslår att det ska införas frivilliga avtal för energibolag som aktivt 

bidrar till energieffektivisering hos sina slutkunder. Men samtidigt driver elbolagens 

branschorganisation Svensk Energi en kampanj för att få elbolagen att sluta ge råd till sina kunder om 

hur de kan minska sin elanvändning. Kampanjen går helt på tvärs mot Sveriges officiella energipolitik. 

I en intern kommunikationsstrategi framgår att Svensk Energi vill få elbolagen att sluta informera 

elkunderna om hur de kan minska sin elförbrukning och påstår i sin strategi att ”tips om att släcka 

lampan ger varken någon effekt på klimatet eller i hushållskassan”. På detta sätt trivialiserar man 

medborgarnas vilja och ambitioner. För visst påverkas klimatet. Det är ett allmänt accepterat faktum 

att reducerad svensk elanvändning ökar möjligheterna till elexport. I det integrerade nordeuropeiska 

elsystemet skapar det förutsättningar att minska koldioxidutsläppen i kolkraftverk i andra länder. 

Sverige kan göra en viktig miljöinsats samtidigt som vi får exportintäkter. Energimyndigheten 

konkretiserar klimatnyttan på ett tydligt sätt: ”Minskar du elkonsumtionen med en kilowattimme gör 

du det möjligt att minska koldioxidutsläppen med ungefär ett kilo. ”Och samtidigt påverkas 

plånboken”. Energimyndigheten verkar dock fortfarande ha ett stort förtroende för elbolagens vilja att 

hjälpa sina kunder att effektivisera sin energianvändning. I april lämnade myndigheten ett underlag till 

regeringen kring hur Sverige kan klara kraven i EU:s energieffektiviseringsdirektiv. Underlaget 

innehåller ett helt nytt styrmedel – frivilliga avtal för energibolag som aktivt bidrar till 

energieffektivisering hos sina slutkunder. Är myndigheten medveten om att elbolagens 

branschorganisation samtidigt bedriver en kampanj för att få sina egna medlemsbolag att sluta 

informera kunderna om hur vi kan minska vår elanvändning? 
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